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PROTOKÓŁ 
z posiedzenia 6/19 

Komisji Finansów i Mienia Województwa 
Sejmiku Województwa Opolskiego 

w dniu 24 kwietnia 2019r. 
 
Rozpoczęcie – godz. 835 
 
Lista obecności członków komisji w załączeniu. 
Posiedzenie odbyło się w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego. 
 
Obrady prowadził ZBIGNIEW ZIÓŁKO – Przewodniczący Komisji Finansów i Mienia 
Województwa. 
 
PORZĄDEK OBRAD: 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia 

bonifikaty od jednorazowej opłaty za przekształcenie prawa użytkowania 
wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych 
gruntów. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Branice. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Głuchołazy z przeznaczeniem na realizację I etapu zadania pn. „Budowa ścieżek 
rowerowych typu singletrack na Górze Parkowej w Głuchołazach, tzw. „Złotych 
Ścieżek”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie konsultacji wojewódzkich dotyczących 
projektu – Marszałkowskiego Budżetu Obywatelskiego Województwa Opolskiego. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Województwa Opolskiego na lata 2019-2023. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa 
Opolskiego na 2019 rok. 

7. Informacja nt. działalności Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w 2018 roku. 
 

*  *  * 
 

ZBIGNIEW ZIÓŁKO , Przewodniczący Komisji Finansów i Mienia Województwa 
przywitał członków Komisji i zaproszonych gości. 
Stwierdził quorum i odczytał proponowany porządek obrad. 
Porządek obrad posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

 
*  *  * 

 
Ad. 1.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty 
od jednorazowej opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów 
zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów. 
 
B.ROGOWSKA (dyrektor Biura Skarbu Województwa)  – omówiła przedmiotowy projekt uchwały 
– w załączeniu VI sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. 
 
Z.ZIÓŁKO – czy są pytania? – nie było. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego 
projektu uchwały? 
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GŁOSOWANIE   –   JEDNOGŁOŚNIE „ZA”  
 
***WNIOSEK***  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 
warunków udzielenia bonifikaty od jednorazowej opłaty za przekształcenie prawa 
użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności 
tych gruntów. 
 
 
Ad. 2.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Branice. 
 
I.BARCZYK (z-ca dyrektora Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej) – omówiła 
przedmiotowy projekt uchwały – w załączeniu VI sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. 
 
Z.ZIÓŁKO – czy są pytania? 
 
B.TOMASZEK (członek Komisji)  – o jaką kwotę chodzi? 
 
I.BARCZYK  – którą? Dotyczącą całości inwestycji? 
 
B.TOMASZEK  – nie, kwotę pomocy. 
 
I.BARCZYK  – 450 tys. zł. 
 
Z.ZIÓŁKO  – czy są jeszcze pytania? – nie było. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
przedmiotowego projektu uchwały? 
 

GŁOSOWANIE   –   JEDNOGŁOŚNIE „ZA”  
 
***WNIOSEK***  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Branice. 
 
 
Ad. 3.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Głuchołazy z przeznaczeniem na realizację I etapu zadania pn. „Budowa ścieżek 
rowerowych typu singletrack na Górze Parkowej w Głuchołazach, tzw. „Złotych 
Ścieżek”. 
 
A.KAMI ŃSKA (dyrektor Departamentu Kultury, Sportu i Turyst yki)  – omówiła przedmiotowy 
projekt uchwały – w załączeniu VI sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. 
 
Z.ZIÓŁKO – czy są pytania? – nie było. Górze Parkowej należą się takie rzeczy. Jak ostatnio tam 
byłem to… 
 
A.KAMI ŃSKA –dodam tylko, że to będą naturalne surowce. 
 
Z.ZIÓŁKO  – co się w tej części zdrojowej Głuchołaz zrobiło – ja nie byłem tam chyba z 8 lat a teraz 
byłe z miesiąc temu, to rzeczywiście tam jest rewelacja. Warto w to inwestować.  
Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego projektu uchwały? 
 

GŁOSOWANIE   –   JEDNOGŁOŚNIE „ZA”  
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***WNIOSEK***  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Głuchołazy z przeznaczeniem na realizację I etapu zadania pn. 
„Budowa ścieżek rowerowych typu singletrack na Górze Parkowej w Głuchołazach, tzw. 
„Złotych Ścieżek”. 
 
 
 
Ad. 4.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie konsultacji wojewódzkich dotyczących 
projektu – Marszałkowskiego Budżetu Obywatelskiego Województwa Opolskiego. 
 
A.KUGLARZ (dyrektor Gabinetu Marszałka)  – omówił przedmiotowy projekt uchwały –                     
w załączeniu VI sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. 
 
Z.ZIÓŁKO – czy są pytania? – nie było. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego 
projektu uchwały? 
 

GŁOSOWANIE   –   JEDNOGŁOŚNIE „ZA”  
 
***WNIOSEK***  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
konsultacji wojewódzkich dotyczących projektu – Marszałkowskiego Budżetu 
Obywatelskiego Województwa Opolskiego. 
 
 
Ad. 5.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Opolskiego na lata 2019-2023. 
Ad. 6.  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa Opolskiego 
na 2019 rok. 
 
S.MAZUR (Skarbnik Województwa Opolskiego) – omówił przedmiotowe projekty uchwał –                  
w załączeniu VI sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. 
 
Z.ZIÓŁKO  – czy są pytania? – nie było. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Opolskiego na lata 2019-2023. 
 

GŁOSOWANIE   –   JEDNOGŁOŚNIE „ZA”  
 
Z.ZIÓŁKO  – kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
Województwa Opolskiego na 2019 rok. 
 

GŁOSOWANIE   –   JEDNOGŁOŚNIE „ZA”  
 
***WNIOSEK***  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Opolskiego na lata 2019-2023. 
 
***WNIOSEK***  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Województwa Opolskiego na 2019 rok. 
 
 
Ad. 7.  
Informacja o działalności Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w Opolu w 2018r.  
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E.KINDER (dyrektor WORD w Opolu)  – omówił przedmiotową informację – w załączeniu. 
 
Z.ZIÓŁKO – czy są pytania? 
 
B.WIERDAK (Wiceprzewodniczący Komisji) – ja chciałem tylko podziękować za kilka akcji 
WORD, które były w Nysie bo miałem okazję w nich uczestniczyć. Nie cały czas, ale właśnie 
zarówno w szkołach, gdzie dotarły do nas kamizeleczki malutkie dla dzieci itd. Piękna sprawa, dzieci 
poubierane w kamizelki uczą się jak przechodzić przez pasy itd. Ale również dla osób dorosłych z 
domów dziennej opieki. Bardzo dobry odzew mieszkańców w tym zakresie bo nie tylko słuchali, że 
powstał oddział WORD, ale że jest coś dla zwykłego mieszkańca, dla bezpieczeństwa zarówno dzieci 
jak i dorosłych. 
 
Z.ZIÓŁKO  – u nas nie ma oddziału WORD ale  jak szkoły – zwłaszcza Zespół Szkół Mechanicznych 
czy Rolniczych robią  takie imprezy to bardzo często widać te symulatory i WORD tam istnieje. Są 
zawsze oblegane bo ludzie chcą zobaczyć jak to jest przy dachowaniu czy ewentualnie popatrzyć jak 
to jest w okularach symulujących nasze zachowania pod wpływem alkoholu. 
 
J.TRZEPIZUR (członek Komisji)  – co wcale nie oznacza, że mamy mniej wypadków. Ja jako 
kierowca jestem zbulwersowany tym co robią rowerzyści bo narażają nas bardzo często. Bardzo 
często bardzo wielu rowerzystów szczególnie starsi rowerzyści nie mają pojęcia – były dwa śmiertelne 
wypadki na pasach, które są mieszane. 
 
Z.ZIÓŁKO  – nie rozglądają się tylko wjeżdżają.  
 
J.TRZEPIZUR  – to jest ogromny błąd, że te czerwone pasy powstały, dlatego że stanowi to totalne 
zagrożenie. Rowerzysta po prostu nie zwraca uwagi i nie zdaje sobie sprawy, że często kierowca ma – 
to jest nawyk taki, że większość nie zsiada z roweru bo ma część pasów mieszanych. Moim zdaniem 
coś powinno zmienić się w przepisach. Tam gdzie jest bezkolizyjna ścieżka to jest to jakby dobre 
rozwiązanie, a tam gdzie jest niestety kolizyjna z samochodem, to ilość wypadków świadczy że trzeba 
zmiany. 
 
B.WIERDAK  – mówmy o pozytywach, dlatego że wejście do przedszkolaków i do szkół z tym 
szkoleniem jest kapitalne. Nawyki zostają u ludzi zwłaszcza starszych, którzy jeżdżą na rowerach. 
Natomiast jeśli zaczniemy szkolenie tak jak teraz ono się odbywa prawidłowo – od przedszkola do 
szkoły – to to nowe społeczeństwo, które rośnie nabiera całkiem innych nawyków przez ten system 
edukacji. Powiedzmy sobie szczerze, że nic edukacji prawidłowej nie zastąpi. Jak te nawyki od 
początku będą to tych późniejszych efektów negatywnych będzie coraz mniej. Teraz musimy patrzeć 
na jedną rzecz – byłem na świętach w Karpaczu i jak zobaczyłem ilość samochodów teraz w stosunku 
do tego co było kiedyś, to to jest niesamowite. Te samochody jadą i jadą. Na autostradzie A4 był korek 
11km przy bramkach. To jest masakra. Tych samochodów jest dużo więc tych zagrożeń jest 
zdecydowanie więcej. Musimy się po prostu tego nauczyć przez edukację. 
 
Z.ZIÓŁKO  – edukacja – jeżeli normalnym jest to, że egzaminatorzy i uczący pilnują tego by włączać 
kierunkowskaz, to ja im więcej teraz jeżdżę tym bardziej jestem przekonany, że włączają 
kierunkowskaz tylko mięczaki – bo twardziele nie włączają. Łącznie z policjantami w służbowych 
autach. Już nie mówię o wyprzedzaniu żeby sygnalizować bo wygląda że to są jakieś absurdalne 
kwestie, że ktoś wymaga kierunkowskazu. Dlatego tutaj egzaminatorzy tego wymagają, wykładowcy 
tego uczą, a ludzie i tak wiedzą lepiej. 
 
B.WIERDAK  – jak są egzaminy w Nysie to egzaminują egzaminatorzy z Nysy, Kędzierzyna czy z 
Opola? Czy nie ma żadnej reguły? Pan ma przyjętych wszystkich do siebie do Opola? 
 
E.KINDER  – mam przyjętych wszystkich do Opola. Mam pogrupowane, że część z nich ma drugi 
punkt egzaminacyjny Kędzierzyn, a część Nysę. Ale to wcale nie oznacza, że on jest cały czas w 
Kędzierzynie czy Nysie. Dlatego żeby nie było posądzania, że jest ciągle ta sama twarz. Zdarzają się 
osoby, które trafiają na tego samego egzaminatora raz drugi trzeci czwarty, i wtedy jest telefon – panie 
dyrektorze on się na mnie uwziął, cały czas jest ten sam, a nie macie innych itd. Ta rotacja 
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egzaminatorów jest potrzebna. Czasami tylko po to by odświeżyć – inna twarz, inne spojrzenie. Ta 
osoba może tylko siedzieć z boku, nie odzywać się, nic nie robić natomiast sama aura, którą emituje 
ten egzaminator to albo pozytywnie albo negatywnie wpływa na  tą osobę. Takie jest moje zdanie. 
 
Z.ZIÓŁKO  – dziękuję. Czy są jeszcze pytania? – nie było. Stwierdzam, że Komisja informację 
przyjęła. 
 
***WNIOSEK***  Komisja przyjęła informację o działalności Wojewódzkiego Ośrodka 
Ruchu Drogowego w Opolu w 2018r.  
 

*  *  *  
 
Na tym Przewodniczący Komisji zakończył dyskusję, podziękował członkom Komisji                               
i przybyłym gościom za udział w posiedzeniu i zamknął obrady. 
 
 

*  *  *  
 

Zakończenie – godz. 910 
Czas trwania posiedzenia – 35 minut  
 
Protokołował:             
R.N.         Przewodniczący Komisji 

Finansów i Mienia Województwa 
 

        ZBIGNIEW ZIÓŁKO 

 


